
Rada Gminy Bielsk Podlaski 
Sesja 

Protokół nr XXXIII/2021 
z XXXIII Nadzwyczajnej Sesji  
Rady Gminy Bielsk Podlaski  

w dniu 8 grudnia 2021 r. 

 
Obrady rozpoczęto 8 grudnia 2021 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 10:29 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

Obecni: 

1. Jerzy Bajena 
2. Andrzej Borowski 
3. Mikołaj Car 
4. Jerzy Chilkiewicz 
5. Walenty Gałuszewski 
6. Mikołaj Kiryluk 
7. Alina Korszak 
8. Jan Kowalczuk 
9. Alina Kruk 
10. Albin Misiuk 
11. Stanisław Olszewski 
12. Jerzy Onacik 
13. Jerzy Pac 
14. Lucyna Tkaczuk 
15. Anatol Grzegorz Tymiński 

Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

1. Otwarcie sesji. 
Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz § 18 

ust. 3 Statutu Gminy Bielsk Podlaski, Przewodniczący Rady Gminy  STANISŁAW OLSZEWSKI 

otworzył XXXIII Nadzwyczajną Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski. Poinformował, że Sesja 

odbędzie się w zdalnym trybie obradowania. Poprosił radnych o potwierdzenie kworum 

poprzez wciśnięcie odpowiedniego przycisku na tablecie. Ustawowy skład Rady wynosi 15 

radnych.  Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum do 

prowadzenia obrad rady gminy i podejmowania prawomocnych uchwał. Poinformował, że 

głosowania radnych będą się odbywały za pomocą tabletów. 
Zgodnie z obowiązującym prawem, przypomniał o rozporządzeniu w sprawie ochrony danych 

osobowych w skrócie zwanym RODO wskazującym na ochronę danych osobowych osób 

fizycznych. 

Powiedział, że Sesja jest rejestrowana, transmitowana i archiwizowana na stronie internetowej 

gminy. Osoba ujawniająca dane osobowe niezgodnie z prawem ponosi pełną 

odpowiedzialność za ich upublicznienie. 

Przewodniczący Rady przywitał serdecznie: 



- wszystkich radnych, 

- Panią Wójt - RAISĘ RAJECKĄ, 

- Skarbnika Gminy – Panią NADZIEJĘ SOKOŁOWSKĄ, 

- pracowników Urzędu Gminy. 

Lista obecności osób zaproszonych stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

2. Ustalenie porządku obrad. 
Zawiadomienie o zwołaniu dzisiejszej sesji wraz z propozycją porządku obrad oraz projektem 

uchwały, wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej (Załącznik Nr 3 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Sesja została zwołana na wniosek Wójta Gminy 

Bielsk Podlaski z dnia 3 grudnia 2021 r. w związku z koniecznością wprowadzenia zmian do 

budżetu gminy na 2021 rok. 

Odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 

4. Wolne wnioski i informacje. 

5. Zamknięcie sesji. 

 
Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do porządku sesji? Z uwagi na brak uwag przystąpił do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenie porządku obrad.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 

Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy 

Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła porządek obrad XXXIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski. 

 

3. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie zaproponowanych zmian oraz projekt uchwały w tej sprawie 

stanowiący Załącznik Nr 4 do protokołu, wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w dniu 7 grudnia br. Klub Radnych 

Konstruktywni wniósł zapytania dotyczące przewidzianego do rozpatrzenia w dniu dzisiejszym 

punktu. Na tablety radni otrzymali odpowiedź Wójta Gminy w tej sprawie oraz skan umowy 

zawartej przez Gminę Bielsk Podlaski z Gospodarstwem Leśnym w sprawie realizacji wspólnego 

przedsięwzięcia pod nazwą: „Przebudowa drogi gminnej nr 107454B Knorozy - Sobótka 

(odcinek Knorozy – cmentarz o długości 370 m)” . 

Następnie Przewodniczący poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie wniosku w sprawie zmian 

w budżecie. 

Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA wyjaśniła, że dzisiejsza sesja została zwołana dlatego, 



że Gmina Bielsk Podlaski otrzymała środki z Rządowego Programu „Laboratoria Przyszłości”. 

Dodała, że o te środki ubiegały się: Szkoła Podstawowa w Augustowie i Szkoła Podstawowa im. 

Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym. Stwierdziła, że jest bardzo krótki okres wydatkowania 

środków, mimo iż Program jest rozłożony na 2 lata, ale zasada jest taka, że w tym roku ma być 

dokonane 60% wydatków. W związku z tym, gdyby te środki zostały wprowadzone do budżetu 

pod koniec grudnia, to szkoły nie miałyby czasu na ich wydatkowanie. Skarbnik poinformowała, 

że przy okazji wprowadzania tych zmian zostały dokonane również inne zmiany w dochodach  

i wydatkach: 

1) Na podstawie umowy podpisanej z Państwowym Gospodarstwem Leśnym w sprawie 
dofinansowania zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej nr 107454B Knorozy – Sobótka 
(odcinek Knorozy – cmentarz o długości 370 m)” zwiększamy o kwotę 100.000 zł plan 
dochodów z tytułu środków na dofinansowanie własnych inwestycji pozyskanych z innych 
źródeł. Są to środki Państwowego Gospodarstwa Leśnego w imieniu którego działa 
Nadleśnictwo Bielsk. 
2) W związku z otrzymaniem dofinansowania z Rządowego Programu „Laboratoria 
Przyszłości” zwiększamy o kwotę 130.500 zł plan dochodów i wydatków na realizację tego 
programu w szkołach podstawowych, z tego: środki w kwocie 70.500 zł przeznacza się dla 
Szkoły Podstawowej w Augustowie, a środki w kwocie 60.000 zł przeznacza się dla Szkoły 
Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym. 
3) Na podstawie  analizy wykonania budżetu wprowadzamy zmiany w planie dochodów   
i  wydatków budżetowych. 
Następnie Skarbnik Gminy wyjaśniła, na czym polegają zmiany dokonane w planie dochodów: 
- w rozdziale wpływy z podatków od osób prawnych zmniejszamy o kwotę 150.000 zł wpływy 
z podatku od nieruchomości. Zmianę dokonujemy dlatego, że występują zaległości z lat 
ubiegłych od 2 osób prawnych, gdzie jedna firma jest w restrukturyzacji, a w drugiej 
prowadzone jest postępowanie upadłościowe. Na początku roku środki zostały dodane do 
dochodów, gdyż przewidywano, że postępowania się zakończą i środki wpłynął do budżetu. 
Niestety postępowania się nie zakończyły, dochodów nie ma, dlatego musimy zmniejszyć o 
150.000 zł wpływy z podatku od nieruchomości; 
- w rozdziale ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu zmniejszamy o kwotę 1.286.963 zł 
środki ze źródeł pozabudżetowych z Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego na 
montaż instalacji OZE w Gminie Bielsk Podlaski. Zmianę tą dokonujemy dlatego, iż tym roku nie 
zaczęła się realizacja zadania, a środki zostały ujęte w projekcie budżetu na 2022 rok. 
 
Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tej sprawie? Chętnych do udziału w 

dyskusji nie było, dlatego Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Alina 

Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, 

Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

PRZECIW (1) 

Jerzy Bajena 



Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXXIII/260/2021 

z dnia 8 grudnia 2021 r. 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. 

 

4. Wolne wnioski i informacje. 
W dniu 30 listopada 2021 r. Sołectwo Mokre złożyło do Przewodniczącego Rady Gminy wniosek 
o podjęcie wszelkich starań prowadzących do wydzielenia w budżecie gminy na 2022 rok 
środków finansowych na remont świetlicy we wsi Mokre. Pismo w tej sprawie zawierające 
uzasadnienie do realizacji tej inwestycji w celu poprawy jakości życia mieszkańców, zostało 
radnym przekazane w formie elektronicznej. 
Pismem z dnia 3 grudnia 2021 r. Przewodniczący Rady Gminy udzielił odpowiedzi na wniosek 
Klubu Radnych Konstruktywni o przeprowadzenie kontroli zagospodarowania placu Szkoły 
Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym. Treść odpowiedzi przekazano wszystkim 
radnym w formie elektronicznej. 
Przewodniczący poprosił radnych o zgłaszanie wniosków. 
 

W dyskusji wzięli udział: 

ONACIK JERZY zapytał o kwotę dofinansowania dla szkół? 

Skarbnik NADZIEJA SOKOŁOWSKA poinformowała, że kwoty dofinansowania przedstawiła  

omawiając zmiany w budżecie i powtórzyła jeszcze raz, że Szkoła Podstawowa w Augustowie 

otrzymała kwotę 70.500,00 zł, zaś Szkoła Podstawowa im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym 

60.000,00 zł. Są to kwoty, o jakie szkoły wnioskowały i zostały im przyznane w 100%. 

ONACIK JERZY powiedział, że nie rozumie zapisów dot. ochrony powietrza atmosferycznego i 

klimatu i jak to się ma do Programu „Laboratoria Przyszłości”. 

SOKOŁOWSKA NADZIEJA – Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w rozdziale ochrona powietrza 

atmosferycznego i klimatu są wykazane dochody na montaż instalacji OZE w Gminie Bielsk 

Podlaski. Takie dofinansowanie zostało nam przyznane z Urzędu Marszałkowskiego. Ponieważ 

to zadanie nie było realizowane w 2021 r., dochody zostały o tą kwotę zmniejszone i ujęte w 

projekcie budżetu na przyszły rok. Środki otrzymamy w 2022 r. po zrealizowaniu tego zadania. 

Wydatki są nieco wyższe, gdyż były zaplanowane nasze środki własne na to zadanie. Wydatki 

również w całości zostały zmniejszone. Odpowiadając na pytanie jak to się ma do Programu 

„Laboratoria Przyszłości” Skarbnik wyjaśniła, że jest to zupełnie inny program, który był 

ogłoszony dla szkół w październiku, czy listopadzie tego roku. Taka wysokość środków była 

określona dla szkół i szkoły składały wnioski w ramach tego Programu. 

PAC JERZY odniósł się do zadań inwestycyjnych w 2021 r. wykazanych w załączniku do projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy. Powiedział, że na przebudowę i modernizację 

oczyszczalni ścieków w Łubinie Kościelnym otrzymaliśmy ponad 5 mln zł, a w zadaniach 

inwestycyjnych ta kwota nie jest wykazana. Natomiast na budowę boiska przy Szkole 

Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym w tym roku nie otrzymaliśmy 

dofinansowania, a w zadaniach inwestycyjnych na ten rok jest zaplanowana kwota        

1.400.000 zł. Zdziwił się dlaczego tak jest. 

Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA odpowiedziała, że budowa kanalizacji sanitarnej jest 

ujęta na rok 2022. Otrzymaliśmy środki w kwocie 5.700.000 zł, a 300.000 zł stanowią nasze 

środki własne. To zadanie zostało wykazane w załączniku inwestycyjnym, który jest przy 



projekcie budżetu na 2022 rok, dlatego też nie jest wykazane w załączniku inwestycyjnym na 

ten rok. Jeśli chodzi o budowę boiska, to kwota ta znalazła się załączniku inwestycyjnym na ten 

rok, gdyż składaliśmy wniosek do Ministerstwa Sportu. Pod koniec grudniowej sesji również 

zostanie wprowadzona zmiana polegająca na zmniejszeniu tych środków w budżecie gminy. Na 

dzisiejszą sesję nie robiłam tej zmiany, gdyż wiąże się to ze zmianą deficytu, w związku z 

planowanym kredytem, którego Gmina nie zaciągnęła. Gdybym zmieniła deficyt należałoby 

również dokonać zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

TYMIŃSKI ANATOL GRZEGORZ zwrócił się do Pani Wójt z zapytaniem na jakim etapie jest 

rozpatrywanie wniosków na ogniwa fotowoltaiczne? Zwrócił się z prośbą, aby w miarę 

możliwości przyśpieszyć, gdyż prawdopodobnie montaż tych instalacji do kwietnia 

zagwarantuje rozliczanie się na starych zasadach, które są bardziej korzystne niż te nowe.     

Wójta Gminy RAISA RAJECKA przypomniała, że środki na to zadanie otrzymaliśmy niedawno. 

Wszystkie wnioski są już złożone przez mieszkańców. Wszystko jest na etapie list w zależności 

od złożonych wcześniej ankiet. Mam nadzieję, że do końca grudnia wszyscy, którzy przez 

Komisję zostaną zakwalifikowani otrzymają informację i będziemy jak najszybciej realizować 

program, aby zadowolić mieszkańców. 

TYMIŃSKI ANATOL GRZEGORZ zapytał, czy osoby zakwalifikowane otrzymają pisemną 

informację, czy należy śledzić na stronie internetowej Urzędu Gminy? 

RAISA RAJECKA poinformowała, że będziemy pisemnie zawiadamiać wnioskodawców, gdyż nie 

każdy śledzi stronę internetową. 

 

5. Zamknięcie sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW 

OLSZEWSKI o godz. 10.29  z a m k n ą ł  XXXIII Nadzwyczajną Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski. 

 

 

Przewodniczący 
Rada Gminy Bielsk Podlaski 

    

 

 
Przygotował(a): Katarzyna Popławska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 

Szczegółowa treść wypowiedzi osób uczestniczących w sesji znajduje się na nagraniu 

przebiegu sesji na stronie internetowej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski w zakładce „Nagrania 

obrad sesji rady gminy”. 

 


